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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Önök szerint megfelelő a magyar méhészek helyzete?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Nem az első, és valószínűleg nem is az utolsó alkalom, hogy a magyar méhészek kapcsán

fordulok az illetékes miniszterhez. Az Európába exportált magyar termelői méz nagy sikernek

örvend külföldön is, köszönhetően minőségének. Az utóbbi időkben a méhészek nehéz

helyzetbe kerültek, hiszen a mezőgazdasági ágazatban használt csávószerek mellett, az

éghajlati változások is nehézséget jelentenek a méhészek és méhek számára. Szerencsére az

igények miatt a piacon nem keletkezik hiány, így a felvevőpiacon az előző évekhez hasonló

árakon tudnak vásárolni idén is a magyarok. Az elaprózódottan működő méhészeteknek

egyedül nem képesek folyamatosan nagy mennyiséget beszállítani a magyar felvevőpiacra,

ellenben a mézcsomagoló cégekkel. Ezek is előrevetítenek egy összefogást, amit Miniszter Úr

miniszterként, és államtitkárként is említett, mi jobbikosok pedig hosszú évek óta beszélünk

erről, illetve a szövetkezés elősegítéséről.

,,Nem véletlenül ajánlja a magyar méhészeknek Nagy István, a Földművelésügyi Minisztérium

(FM) parlamenti államtitkára, hogy hozzanak létre méhészeti szövetkezeteket. Erre a



miniszterhelyettes szerint azért lenne szükség, mert a szövetkezéssel a méhészek

ármeghatározó képessége és értékesítési lehetőségük jelentősen javulna. A kormány

egyébiránt öt év alatt 150 millió forintot szán a méhészeti szövetkezetek létrehozásának

támogatására." - írta az azóta egyébként megszűnt Magyar Nemzet Online 2017

februárjában.

,,Az agrárminiszter példaként említette, hogy 20 ezer méhész van az országban, és a hivatalos

mézár kialakításához azt kellene elérni, hogy erről a felvásárlóval egy ember tárgyaljon.

Kitért arra is, hogy a világ akácmézének 80 százalékát Magyarországon termelik, ,, de ez

olyan lehetőség, amit nem használunk ki. " - így az agrotrend.hu 2018 szeptemberében.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat:

Hogyan kívánják megvalósítani a méhészek összefogását?

Hogyan érné el az állam, hogy az összefogás után a méhészek ne legyenek átverés
áldozatai, és hogy minden (fideszes párttagkönyv hiányában is) méhész részt
tudjon venni a közös érdekképviseletben?

Hogyan lehetne jobban kihasználni Ön szerint, hogy az akácméz tekintetében
piacvezetők vagyunk?

Az említett 150 millió forint rendelkezésre áll-e, és ha igen, pontosan hogyan
használják fel azt?

Tervezik-e, hogy több területen (például a szőlő, vagy a léalma esetében) is
hasonló összefogást sürgetnek a gazdák érdekében? Amennyiben igen, arra a
kormány milyen összeget szán?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. 10. 15.

Tisztelettel,

Magyar Zoltán
országgyűlési képviselő


